
                             P R O T O K Ó Ł   N r  X X X V I I  I  /  2 0 1 3 

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 31 grudnia 2013r.  w sali  posiedzeń 
Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
            Początek obrad godz.  10 0 0 .
            Zakończenie  obrad godz.  10 4 5 .
Przewodniczył:  mgr  Sławomir  Matuszewski – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 1).   
Nieobecny:  radny Arkadiusz Rosa                           
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
1.  Henryk Kacprzyk – Wójt Gminy
2. Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
4. Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald
(lista  obecności w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 207 do nr 208.

Ad pkt  1 i  2.  Przewodniczący Rady Gminy – Sławomir  Matuszewski  dokonał
           otwarcia  XXXVIII  sesj i  Rady Gminy,  po czym stwierdził  quorum, przy 
           którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy. 
           Następnie  powitał  radnych i  zaproszonych gości.

           Porządek obrad XXXVIII sesj i  Rady Gminy został  przyjęty w głosowaniu
           jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych nie było,  wstrzymujących się nie
           było  -  w/g następującego wyszczególnienia:
           1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
           2.  Przyjęcie  porządku obrad.
           3.  Przyjęcie  protokółu z poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
           4.  Sprawozdanie  Wójta  z działalności  między sesjami.
               a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
           5.  Podjęcie  uchwał przez Radę Gminy:
               -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata  2013 – 2022
               -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2013 rok

  6.  Wolne wnioski  i  zapytania.
           7.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt  3.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował  radnych,  że zapoznał  się z
           treścią  XXXVII protokółu sesj i .  Protokół  był  wyłożony do wglądu przy l i-
           ście obecności.  Znajduje się w biurze rady i  zawsze można zapoznać się  z 
           jego treścią.
           Przewodniczący Rady Gminy wnioskował o przyjęcie  protokółu z XXXVII
           sesj i  Rady Gminy bez odczytywania.
           Radni uwag nie  zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych  nie by-
           ło,  wstrzymujących się  nie było  – przyjęła  bez odczytywania  protokół  z
           XXXVII sesj i  Rady Gminy.

Ad pkt  4.  Pan Wójt  – nic nowego nie  robimy,  kontynuujemy,  to co było.  Prace
           bardzo szybko postępują,  mają czas  do l is topada,  prawie pod dachem jest
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           budynek kotłowni w Dylewie.  Wykonywany jest  projekt  świetl icy w miej-
           scowości  Stębark,  to  samo będziemy robić odnośnie Mielna,  tylko  uzyska-
           my z Agencji  decyzję  pozytywną,  co do działki.
           Przetargu nie ogłaszamy żadnego.  
           Mieszkanie w budynku nr 33 nie  poszło,  będzie ogłoszony II  przetarg.

Ad pkt  5.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował  radnych o potrzebie podję-
           cia  uchwał na dzisiejszej  sesj i  Rady Gminy.

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany
           Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2013 – 2022.
           Pani Skarbnik – Wieloletnia  Prognoza Finansowa wprowadza zmiany,  któ-
           re zostały wprowadzone uchwałą budżetową.
           Radni uwag nie  zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych  nie by-
           ło,  przy 1 głosie  wstrzymującym (radny Ryszard  Bala)  – podjęła  uchwałę
           Nr XXXVIII/207/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finanso-
           wej  Gminy Grunwald na lata  2013 – 2022.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmian
           budżetu Gminy Grunwald na 2013 rok.
           Pani Skarbnik – w uchwale budżetowej  są tylko  zmiany z wydatków bie-
           żących na wydatki  inwestycyjne.  Nie ma załącznika  nr 1 dochody,  są tyl-
           ko; załączniki  nr 2 – wydatki,  nr 3 – wydatki  inwestycyjne  – dokładnie 
           rozpisane i  załącznik  nr 5 plan finansowy wydatków na zadania  zlecone -  
           drobne zmiany.  
           Radni uwag nie  zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych  nie by-
           ło,  przy 1 głosie  wstrzymującym (radny Ryszard  Bala)  – podjęła  uchwałę 
           Nr XXXVIII/208/2013 w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2013
           rok.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

Ad pkt  6.  Przewodniczący Rady Gminy – wpłynął  wniosek radnego Ryszarda Bali
           o odwołanie  Pani Ewy Ziejewskiej  z funkcj i  Przewodniczącej  Komisj i
           Rewizyjnej .  
           W związku z tym,  że taki  wniosek wpłynął,  moim obowiązkiem jest  pod-
           dać go pod głosowanie.
           (Wniosek w załączeniu – zał.  nr 5).
           Sołtys  Jan Pawlak – wpłynął  wniosek,  dlaczego ma być  odwołana my jako
           sołtysi  nie  rozumiemy,  bo radny posłużył  się paragrafami,  miło  byłoby
           gdyby radny wytłumaczył.  
           Radny Ryszard Bala – złożyłem wniosek,  a Pan Przewodniczący powie-
           dział ,  że wniosek zostanie  skierowany na Komisję Rady Gminy.  Komisj i
           nie było.  Nie mam ze sobą statutu,  żeby cytować artykuły,  na które się
           powołuję.  Wniosek miał  być  rozpatrzony przez Komisję.
           Przewodniczący Rady Gminy – wniosek formalny powinien być  rozpatrzo-
           ny na najbliższej  sesj i .
           Pan Wójt  odczytał  paragrafy ze statutu,  na które powoływał  się  radny we
           wniosku o odwołanie Przewodniczącej  Komisj i  Rewizyjnej :
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           „§ 78.1.  Komisja  Rewizyjna  kontroluje działalność  Wójta,  gminnych  jed-
           nostek organizacyjnych  i  jednostek pomocniczych  pod względem: -  legal-
           ności,  -  gospodarności,  -  rzetelności,  celowości  oraz zgodności  dokumen-
           tacj i  ze  stanem faktycznym.
           2.  Komisja Rewizyjna bada w szczególności  gospodarkę finansową kon-
           trolowanych  podmiotów, w tym wykonanie budżetu gminy.  
           § 93.  1.  Komisja Rewizyjna przedkłada  Radzie do zatwierdzenia plan pra-
           cy w terminie  do dnia 30 stycznia każdego roku.
           2.  Plan przedłożony Radzie musi  zawierać co najmniej :
           1)  terminy odbywania  posiedzeń,
           2)  terminy i  wykaz jednostek,  które zostaną poddane kontroli  komplekso-
                wej .
           § 14.  ust .2Wójt  i  komisje  rady pozostają pod kontrolą  Rady,  której  skła-
           dają  sprawozdania ze swojej  działalności.
           § 36.  Sprawozdania  komisj i  Rady składają  przewodniczący komisj i  lub 
           sprawozdawcy wyznaczeni  przez komisje.
           § 68.  1.  Przewodniczący komisj i  s tałych co najmniej  raz do roku przed-
           s tawiają na sesj i  Rady sprawozdania z  działalności  komisj i .
           § 94.  1.Komisja Rewizyjna składa Radzie w  terminie  do dnia 30 stycznia
           każdego roku – roczne sprawozdanie ze swojej  działalności  w roku po-
           przednim.”
           To są zarzuty,  które zostały postawione we wniosku.
           Naruszeń statutowych  nie było  żadnych.
           Ustawa samorządowa,  a  to jest  akt  wyższego rzędu mówi:  „art .18a.  3.  Ko-
           misja  rewizyjna  opiniuje wykonanie  budżetu gminy i  występuje z wnio-
           skiem do rady gminy w sprawie udzielenia  lub nieudzielenia  absolutorium
           wójtowi gminy.”
           Komisja cały czas  to robi,  opiniuje  wykonanie budżetu,  bo nie uzyskał-
           bym absolutorium.
           Art .  18a.  Punkt 4 mówi:  „Komisja  rewizyjna  wykonuje inne zadania zle-
           cone przez radę w zakresie  kontroli .”
           Stanęło na sesj i ,   bo radca powiedział ,  że  wniosek powinien być  rozpa-
           trzony na najbliższej  sesj i .
           Radny Ryszard Bala – Pan Wójt bardzo dobrze wciela  się w rolę  adwokata
           Pani Ewy Ziejewskiej .  Nie było Komisj i  przed sesją.  Chodziło,  żeby prze-
           głosować przez zaskoczenie.  W porządku obrad nie  ma tego punktu.  O
           wynik  głosowania jestem spokojny.  Nie ma sensu,  żeby przedłużać  tę  far-
           sę.
           Przewodniczący Rady Gminy – jest  punkt:  Wolne wnioski  i  zapytania.
           Radny Ryszard Bala – wniosek powinien być  głosowany,  powinien być
           ujęty w porządku obrad.
           Radny Edmund Żmijewski  – tutaj  wynika,  że Komisja  Rewizyjna  wcale
           s ię nie  spotyka.  Spotyka  się przed każdą sesją.
           Przewodniczący Rady Gminy – Kto z radnych jest  za odwołaniem Pani
           Ewy Ziejewskiej  z funkcj i  Przewodniczącej  Komisj i  Rewizyjnej?
           Za odwołaniem głosował  1 radny (Ryszard Bala),  12 radnych było  prze-
           ciw, 1 radny wstrzymał  się (Michał  Mikulski) .
           Stwierdzam,  że Pani  Ewa Ziejewska pozostaje Przewodniczącą  Komisj i .
           Radna Ewa Ziejewska -  zbliżamy się  do końca 2013 roku, a 2014 jest
           rokiem wyborczym.
           Mam pobożne życzenie,  aby każdy z radnych przeanalizował  co zrobił
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           dla swoich wyborców w tej  kadencj i  i  co zamierza zrobić.
           Pan radny Bala zamierza  zamontować dodatkowe wodomierze  na budyn-
           kach wielorodzinnych  oraz mierniki  ciepła  i  dodatkowo rozliczać,  co 
           wiąże się z dużymi  kosztami jakie pochłonie gminę i  kieszenie naszych
           mieszkańców.
           Pan radny chce również podać do rejestru dłużników ludzi,  których nie 
           s tać na zapłatę  zobowiązań wobec gminy.  
           30% mieszkańców naszej  gminy korzysta  z pomocy społecznej .  Pan Bala
           nie odwiedzał  mieszkańców naszej  gminy i  nie  zna realiów.  Przeciętne
           wynagrodzenie  emeryta  to  800,00 zł  a osoby pracujące to 1.200,00 zł .
           Panie radny jeśli  chce się  Pan  wykazać,  powinien pan np.:  zafundować 
           świąteczną paczkę ludziom potrzebującym i  wtedy byłby Pan zauważalny 
           i  pozytywnie  oceniony.
           Byłam i będę przeciwna wymienionym i podobnym propozycjom Pana Ba-
           l i ,  ponieważ jestem praktykiem a nie  teoretykiem.  Będę bronić interesów
           mieszkańców i gminy,  aby nie  zawieźć moich  wyborców.
           Radny Ryszard Bala – pozwolę sobie odpowiedzieć w paru słowach Pani
           Ewie Ziejewskiej .  Nastąpiło nieporozumienie tego,  o czym mówiłem.
           Ja mówię o funkcj i  Przewodniczącej  Komisj i  Rewizyjnej ,  a Pani  mówi o
           funkcj i  radnego. Tu Pani pełni  funkcję Przewodniczącej  Komisj i  Rewizyj-
           nej ,  która jest  organem kontrolnym Rady Gminy.
           To, że o wynik  głosowania jestem spokojny,  już wiedziałem w momencie
           składania  wniosku. Nie łudziłem się,  że cokolwiek się zmieni.
           W związku z tym,  że tak oceniam działalność  Komisj i  Rewizyjnej  skła-
           dam rezygnację z udziału w pracach Komisj i  Rewizyjnej .  Proszę mnie
           wpisać do jakiejkolwiek innej  komisj i .
           Przewodniczący Rady Gminy spotykal iście  się na posiedzeniach Komisj i
           Rewizyjnej  i  tam powinniście  rozmawiać.
           Pan Wójt  – padło pytanie na ostatniej  sesj i ,  czy odpowiem na pismo Sta-
           rosty,  powiedziałem,  że odpowiem na najbliższej  sesj i .  Odczytam brudno-
           pis  pisma,  które przygotowałem.
           Już wiem, że pieniędzy na chodnik w Mielnie  nie otrzymamy.
           Zostałem sprowokowany do wystosowania tego pisma.
           Radny Ryszard Bala – miałem to zrobić na poprzedniej  sesj i ,  ale  była  dy-
           skusja nad budżetem,  a  dzisiaj  nie ma Pana Rosy,  bo chciałem mu pogra-
           tulować występu w audycji  na temat  Parku w Dylewie.  Audycja  jest  za-
           mieszczona na stronie internetowej  „Radia Olsztyn”.
           Pan Wójt  – tam występują 3 osoby,  warto posłuchać,  bo dotyczy naszej
           gminy.  Dużo faktów w audycji  jest  niezgodnych z prawdą.
           Sołtys  Katarzyna Kasprowicz – padał  śnieg,  nie  można było  dojechać do
           Korsztyna.  Do mnie  przychodzi  po kilku dniach Pan Salwin,  żeby podpi-
           sać odśnieżanie,  dlaczego ja mam podpisać,  skoro nie  wiem, od której  do
           której  odśnieżał.
           Pan Wójt  – powinno być  zrobione i  od ręki  podpisane,  bo ja nie wiem,
           które drogi  chcecie  odśnieżać.
           Sołtys  Katarzyna Kasprowicz – synowa dzwoniła,  to  nie chciał  pojechać.
           Pan Wójt  – jeżeli  pada śnieg,  to  nie ma sensu odśnieżać.  Jeżeli  ktoś mie-
           szka na kolonii ,  to  trzeba się l iczyć,  że kolejność odśnieżania  będzie dłu-
           ższa.  Po podpis do sołtysa  musi  się zgłosić  po zakończeniu odśnieżania.
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Ad pkt  7.  Wobec zrealizowania  porządku obrad,  Przewodniczący Rady Gminy
           zamknął  XXXVIII-mą sesję Rady Gminy.

            Protokołowała                                  Przewodniczący Rady Gminy

            Bronisława Warmińska                       mgr  Sławomir  Matuszewski 


